
Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

 

 

 

 

 

За повідомленнями  

друкованих та інтернет-ЗМІ, телебачення і радіомовлення 

12  грудня  2013 р., четвер 

 

ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Загальнонаціональний круглий стіл розпочато...  "Голос України" ..........................3 

Лідер фракції Партії регіонів О.Єфремов зауважив: хто хоче знайти розв’язання проблеми, той 
має сідати за стіл перемовин, а хто хоче лише збурити ситуацію, той виходить на мітинги. 
О.Єфремов запропонував заслухати інформацію МВС про події, які відбулися на Майдані в 
ніч з вівторка на середу. 

Як буде жити Україна без бюджету  «Сегодня»............................................................5 

Україна може вступити в новий рік без держбюджету, заявив спікер Верховної Ради В.Рибак. 
Терміни його прийняття вже пройшли (3 грудня), а законопроект досі не готовий через 
політичну нестабільність: непідписання угоди з ЄС, триваючих переговорів з Росією про ціну 
на газ (зараз вона $420 за 1000 куб. м, ми хочемо її знизити до $260-280) і протестів на 
Майдані. Якщо бюджет не приймуть, в новому році країна житиме за кошторисом 2013 (так 
званий бюджетний розпис): його розділять на 12 частин і рівномірно розподілять по місяцях. 

Что и говорить  Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) ....................................6 

Официальное открытие общенационального круглого стола по поиску путей выхода из 
политического кризиса в Украине состоялось вчера во второй половине дня в Национальном 
дворце искусств "Украина". В холле второго этажа под песню "Мама Люба, давай!" (здесь же 
проходила репетиция новогоднего концерта "95-го квартала") собирались представители 
различных религиозных конфессий, общественных и студенческих организаций. 

Кримські татари розпочали новий політичний сезон  Микола Семена, «День».......8 

Голова меджлісу кримськотатарського народу депутат Верховної Ради Криму Р.Чубаров 
сказав: «Всекримським мітингом у день прав людини цього року кримські татари 
розпочинають новий політичний сезон, який буде присвячений 70-річчю депортації. 
…Передусім, ми порушимо питання про формування на 2014 рік державної програми 
повернення і облаштування народу, що потерпів від депортації, у тих обсягах, які передбачені 
Державною п’ятирічною програмою, тобто не менш  ніж 197 млн грн., хоча за попередніми 
даними до майбутнього бюджету плануються кошти в обсязі всього лише 10 млн грн". 

Есть еще Порох  Дмитрий Буковский, "Деловая столица" ............................................8 

Покинувший год назад правительство "регионалов" П.Порошенко активным участием в 
митингах уже заслужил статус одного из лидеров оппозиции. Как и в 2004 г., участники 
забастовок считаются с его мнением, а также пользуются его организационными и 
финансовыми ресурсами. Это позволяет "шоколадному королю" в кратчайшие сроки вернуть 
политический вес и влияние в "оранжевом" лагере. Недавнее же заявление самого Порошенко 
о готовности поучаствовать в грядущей президентской кампании говорит о том, что в 
оппозиции появился еще один "гетман" 

 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

2 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Янукович призывает оппозицию к диалогу. Оппозиция выдвигает 

требования  Власти.нет ................................................................................................10 

Среди этих требований привлечение к ответственности правоохранителей, избивавших 
мирных митингующих, освобождение арестованных за участие в акциях протеста и отставка 
Кабинета министров. Также для возможного проведения переговоров лидеры оппозиции 
требуют от власти отзыва внутренних войск и спецподразделений из Киева. А.Яценюк также 
заявил, что решение об участии оппозиции в круглом столе с властью должны принимать 
митингующие, а не политики. 

США розглядають питання застосування санкцій проти влади України  РБК-

Україна.............................................................................................................................11 

США розглядають питання застосування санкцій проти влади України в числі інших важелів 
впливу. Про це заявила прес-секретар Державного департаменту США Д.Псакі: "Всі варіанти 
політики, включаючи санкціями, знаходяться на столі, але очевидно, що цей крок зараз поки 
що аналізується... Ми розглядаємо варіанти подальшої політики... Очевидно, що рішення не 
прийнято. Санкції - у тому числі. Однак я не збираюся повідомляти додаткові подробиці". 

Олександр Омельченко: «Важко пояснити, чому Попов тиждень не ходив на 

роботу»   Главком............................................................................................................12 

"Майдан не є транспортною розв’язкою, це – загальнодоступна площа, реальне місце для 
мітингів і для відпочинку, і для різних заходів. Тому «зачистка» Майдану – це не кращий 
варіант". 

Партия регионов объявляет о мобилизации антимайдана  ЛIГАБiзнесIнформ .....14 

А.Пинчук:"Я как народный депутат и мои коллеги по фракции получаем множество 
писем и обращений, в которых люди обеспокоены происходящим в стране и 
выражают свое желание принять участие в бессрочной акции-митинге в поддержку 
курса президента, чтобы сохранить гражданский мир и согласие в Украине". 

БЛОГИ 

Олександр Доній: «Хто давав дурне, тупе, бздурне розпорядження про 

витиснення мітингувальників?»  корреспондент.net ................................................15 

Намет був велетенський- армійський ротний, тож і ночувало в Коломийському наметі близько 
60 осіб. Тепер вони обкрадені. Дрібні крадії- Попов, міліція і "переодягнуті" поповці (чи 
міліціонери-вони ж не зізнавалися чиї вони). 

Сергій Міщенко: «Майдан встояв»  корреспондент.net ............................................15 

Це буде перемога не політиків, а звичайних людей. Бо саме вони проявили громадську 
позицію, міцність духу, але головне - готовність відстоювати свої права і свободу. І не тільки 
тих, хто вийшов і стоїть на Майдані. Після сьогоднішньої зустрічі з мешканцями свого округу, 
зокрема села Щасливого та Проліски, я остаточно переконався, що терпець людей увірвався і 
їх не злякає ні "Беркут", ні залякування, ні жодні погрози. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Національний круглий стіл знову засідає без опозиції  5 канал, Час новин ............16 

Загальнонаціональний круглий стіл розпочався вчора в столиці  БТБ, Новини ..16 

Лінас Лінкявічус замінить у Києві баронесу Кетрін Ештон  ТВі, Сьогодні............16 

Президента не буде за круглим столом  Перший дiловий, Новини ............................17 

Опозиція заявила – відтепер не піде з владою на жодні компроміси  UBR, 

Новини..............................................................................................................................17 

 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

3 

У світі засудили спробу силового розгону Євро майдану  ICTV, Факти.................17 

Правозахисник: «Азаров бреше нахабно і зухвало!»  Радіо Свобода, Ваша 

Свобода ............................................................................................................................18 

 

Друковані видання 

Загальнонаціональний круглий стіл розпочато...  

"Голос України" 

Учора в Національному палаці «Україна» розпочав роботу загальнонаціональний 
круглий стіл з обговорення пропозицій громадськості щодо відновлення політичної 
стабільності в Україні. Але через загострення ситуації на Майдані  опозиція не долучилася до 
розмови. 

На зібранні були присутні представники влади: Голова Верховної Ради Володимир 
Рибак, двоє екс-президентів — Леонід Кравчук і Леонід Кучма, міністри юстиції Олена Лукаш, 
охорони здоров’я Раїса Богати-рьова, лідери парламент-ських фракцій Партії регіонів 
Олександр Єфремов та КПУ Петро Симоненко, голова Комітету Верховної Ради з питань 
національної безпеки та оборони, екс-Голова Верховної Ради, а нині позафракційний депутат 
Володимир Литвин, голова КМДА Олександр Попов, а також представники духовенства, 
громадських та студентських організацій.  

Лідери опозиційних фракцій у парламенті не прийшли, хоча їх було запрошено. А 
представник мітингувальників від громадських організацій після своєї заяви покинув засідання. 

На початку зібрання ініціатор проведення круглого столу перший Президент України 
Леонід Кравчук запропонував дати йому назву «Об’єднаємо Україну» і, оскільки цього разу 
зібралися вже представники різних сторін, а не лише влади, оголосив його відкритим. Після 
цього предстоятель Українського православної церкви Київського патріархату Філарет запитав, 
а який буде результат цього круглого столу? Чи лише знову поговорять і розійдуться?  

Л.Кравчук назвав головним завданням зібрання — напрацювати пакет пропозицій, а 
якщо треба буде — натиснути на владу. «Хотілося б, щоб на ці пропозиції відреагував і 
Майдан, хоча це буде важко», — сказав Л.Кравчук. 

Лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов зауважив: хто хоче знайти розв’язання 
проблеми, той має сідати за стіл перемовин, а хто хоче лише збурити ситуацію, той виходить на 
мітинги. О. Єфремов запропонував заслухати інформацію МВС про події, які відбулися на 
Майдані в ніч з вівторка на середу. 

Лідер фракції КПУ Петро Симоненко запропонував спочатку визначити основні 
проблеми, які нині хвилюють громадян: і учасників Майдану, і тих, хто не мітингує, а також 
висловити пропозиції щодо складу нового уряду. Окрім того, комуністи знову наполягають на 
проведенні референдуму щодо зовнішньополітичного курсу держави. 

Лідер комуністів звернувся до учасників Майдану та громадських організацій із 
пропозицією створити «народний контроль», який стежитиме за виконанням програми нового 
уряду та його діяльністю. 

Натомість представник мітингувальників Денис Шевчук (громадська організація 
«Євромайдан. 30 листопада») заявив, що всі спроби розпочати реальний діалог було грубо 
розтоптано чобітьми «Беркута» під час чергового розгону Майдану в ніч на 11 грудня, тому, за 
його словами, немає жодного сенсу проводити якийсь круглий стіл, і запропонував перенести 
його роботу. Після того представник Євромайдану покинув засідання. А Леонід Кравчук 
звернувся до нього із проханням передати мітингувальникам, що учасники круглого столу 
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підтримують протести і мирні акції, але вулиці має бути звільнено, а Хрещатик можна займати 
хіба що на вихідні. 

Представник громадської організації «Дипломатична місія «Європейська Україна» Юрій 
Збітнєв запропонував розробити певну «дорожню карту» взаємних поступок: якусь поступку 
повинен зробити гарант Конституції, якусь ті, хто стоїть на Майдані. Він висловився проти 
кулуарних домовленостей щодо формування нового уряду і підписання так званого суспільного 
договору. 

Гострим був виступ екс-Президента Леоніда Кучми. Він наголосив, що будь-які 
революції призводять до погіршення не лише політичної, а й економічної ситуації в державі. «У 
жодному разі не можна виходити з думки, що в політичному протистоянні можуть бути 
переможці та переможені, — сказав Л. Кучма. — Ми повинні прислухатися один до одного, 
знаходити компроміс, мають бути взаємні поступки, тільки тоді зможемо почути один одного». 
На його погляд, нині політична ситуація дуже залежить від дій чинного Президента. 

Леонід Кучма також розповів, що після круглого столу чотирьох президентів йому було 
доручено домовитися із представниками опозиції про участь у загальнонаціональному 
круглому столі в Палаці «Україна». І ще у вівторок усі лідери опозиції погодилися прийти. Але 
вчора зранку сказали категоричне «ні», бо що обговорювати після того, як Президент каже 
одне, а відбувається зовсім інше? Екс-Президент висловив думку, що без участі опозиції 
круглий стіл не матиме жодного сенсу. 

Голова КМДА Олександр Попов підкреслив, що всі переговори і домовленості мають 
бути в межах правового поля. 

Заступник міністра внутрішніх справ Віктор Ратушняк надав інформацію щодо подій на 
Євромайдані в ніч на 11 грудня. За його словами, оскільки барикадами було заблоковано 
центральну частину міста, стався транспортний колапс і було порушено життєдіяльність центру 
столиці. Міська влада звернулася до суду, і судом було прийнято рішення заборонити 
перекриття і встановлення барикад на центральних вулицях. Судові виконавці в присутності 
працівників міліції доводили це до мітингувальників на барикадах і нагадували про 
відповідальність за невиконання рішення суду. Судова виконавча служба звернулася до міліції 
із проханням забезпечити демонтування барикад. Заступник міністра запевнив, що особовий 
склад міліції було попереджено — їм дали команду не застосовувати сили до учасників 
Євромайдану, а лише відтіснити мітингувальників, однак ті чинили спротив правоохоронцям. 
За словами В. Ратушняка, під час подій у ніч на 11 грудня було затримано 9 осіб, складено 
адміністративні протоколи щодо 8 осіб за статтею «дрібне хуліганство», але їх відпустили, а 
одну особу відправили до лікарні. Під час сутичок постраждали 10 працівників міліції, які нині 
перебувають у лікарні. Урядовець нагадав позицію міністра внутрішніх справ Віталія 
Захарченка: міліція поважає право громадян на мирні зібрання, але закон про міліцію 
зобов’язує виконувати рішення судів, і за невиконання рішення суду буде відкрито кримінальні 
провадження судом. Водночас представник МВС запевнив, що в центрі Києва працювали лише 
співробітники українських спецпідрозділів, а жодних іноземних підрозділів не залучалося. 

Під час круглого столу Л. Кравчук також повідомив, що Генеральна прокуратура 
України розпочала процедуру звільнення заарештованих, які підозрюються в організації 
силового протистояння на Банковій 1 грудня, про що казав під час зустрічі чотирьох 
президентів Віктор Янукович. 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак у своєму виступі подякував екс-президентам 
за ініціативу проведення загальнонаціонального круглого столу. «Це справді майданчик, де ми 
можемо почути один одного», — сказав він, висловивши сподівання, що парламентська 
опозиція приєднається до дискусії. Оцінка силових подій, на його погляд, повинна бути 
однозначна: ніхто не має права бити і принижувати людей, які вийшли на мирні акції, і повинна 
бути дана оцінка як одній, так і іншій стороні. Водночас глава парламенту наголосив, що треба 
дотримуватися закону і нести відповідальність за його порушення. Також В. Рибак сказав: «Це 
погано, що майже 20 учасників Майдану заарештовано, і Президент має виконати свої 
обіцянки». 
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Голова Верховної Ради пригадав акції протесту на Донеччині на початку 90-х років, в 
яких брали участь багато провокаторів, і закликав виявляти таких провокаторів та 
упереджувати. В. Рибак назвав недоцільним залучення до перемовин між владою та опозицією 
міжнародних посередників. Глава парламенту запропонував під час круглого столу визначити, 
які питання можна вирішити в його рамках, а які треба передати Президенту, при цьому 
наголосивши, що необхідно заспокоїти людей на вулицях, щоб вони повернулися додому, на 
роботу та на навчання. 

Володимир Рибак, Голова Верховної Ради: 

— Ніхто нам не допоможе. Ми повинні і за круглим столом, і в державі почути один 
одного. Ми здатні, у нас є все для того, щоб люди в державі краще жили. І чути треба не лише 
Майдан, а все громадянське суспільство, і треба все зробити, щоб загоїлася рана «Схід—Захід», 
щоб забезпечити цілісність держави. 

Денис Шевчук, громадська організація «Євромайдан. 30 листопада»: 

— Сторона мітингувальників виходить з переговорного процесу, оскільки влада 
порушила домовленості й уночі знову було застосовано силу з боку силовиків. 

Володимир Литвин, голова Комітету Верховної Ради з питань національної безпеки 

та оборони: 

— Усі не витримали іспиту на демократію, а політики у своїй сукупності 
продемонстрували не найкращі якості. Очевидно, що врегульовувати ситуацію потрібно 
покроково, відклавши будь-які розрахунки на можливість перетиснути або перечекати. 
Скажімо, розблокування вулиць має супроводжуватись звільненням затриманих учасників 
маніфестацій, що фактично й було обіцяно. 

Леонід Кравчук, перший Президент України: 

— Чому все це відбулося, коли з’явилася якась надія, чому знову вночі і чому людям не 
пояснили? Знову ми наступаємо на граблі, й щоразу наступаємо так, що всі ноги у крові. Далі 
так не можна. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=308640 

Як буде жити Україна без бюджету  

«Сегодня» 

Україна може вступити в новий рік без держбюджету, заявив спікер Верховної Ради 
Володимир Рибак. Терміни його прийняття вже пройшли (3 грудня), а законопроект досі не 
готовий через політичну нестабільність: непідписання угоди з ЄС, триваючих переговорів з 
Росією про ціну на газ (зараз вона $420 за 1000 куб. м, ми хочемо її знизити до $260-280) і 
протестів на Майдані. Якщо бюджет не приймуть, в новому році країна житиме за кошторисом 
2013 (так званий бюджетний розпис): його розділять на 12 частин і рівномірно розподілять по 
місяцях. Відсутність головного фінансового документу країни позначиться на соцстандартах, 
які виявляться замороженими: зазвичай з січня хоч трохи збільшуються мінімальні зарплати, 
які впливають на збільшення зарплат більш високооплачуваним працівникам, на мінімальні 
пенсії, виплати при народженні дитини, а також допомога інвалідам, доплати учасникам війни, 
що обчислюються у відсотках від прожиткового мінімуму. 

На думку президента Украналітцентра Олександра Охріменка, ручне управління 
бюджетом без серйозних наслідків для економіки можливе не більше ніж на квартал. 
«Повністю профінансують захищені статті: зарплати бюджетникам, дотації Пенсфонду, 
компенсацію відсотків банкам за програмою «Доступне житло». А, наприклад, витрати на 
утримання доріг, дотації комунальникам, місцевим бюджетам – лише на 50%, інвестиційні 
держпроекти – будівництво нових трас, мостів – виявляться замороженими», – говорить 
Охріменко. 

Аналітик МЦПД Олександр Жолудь нагадав, що випадки, коли бюджет не встигали 
прийняти до початку року, вже були, наприклад, в 2005 році, тоді країна жила без нього майже 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

6 

2 місяці. З його слів, на економіку місяць без бюджету не вплине, оскільки січневі витрати не 
будуть сильно відрізнятися від грудневих, але в лютому-березні бажано його мати, щоб могла 
розвиватися економіка. Провладна більшість говорить, що довго з прийняттям кошторису 
тягнути не будуть. «Я не виключаю варіанту, що січень, але не далі, ми будемо працювати за 
1/12 бюджету поточного року», – сказав нам голова фракції ПР у Раді Олександр Єфремов. 

Україна може вступити в новий рік без держбюджету, - заявив спікер Верховної Ради 

Володимир Рибак. Терміни його прийняття вже пройшли (3 грудня) , а законопроект досі не 
готовий через політичну нестабільність : непідписання угоди з ЄС , триваючих переговорів з 
Росією про ціну на газ (зараз вона $ 420 за 1000 куб. М , ми хочемо її знизити до $ 260-280 ) і 
протестів на Майдані. Якщо бюджет не приймуть , в новому році країна житиме за кошторисом 
2013 (так звана бюджетна розпис ) : її розділять на 12 частин і рівномірно розподілять по 
місяцях. Відсутність головного фінансового документу країни відбитися на соцстандарти , які 
виявляться замороженими : зазвичай з січня хоч трохи ростуть мінімальні зарплати , які 
впливають на збільшення зарплат більш високооплачуваним працівникам , на мінімальні пенсії 
, виплати при народженні дитини , а також допомога інвалідам , доплати учасникам війни , що 
обчислюються у відсотках від прожиткового мінімуму . 

На думку президента Украналітцентра Олександра Охріменка , ручне управління 
бюджетом без серйозних наслідків для економіки можливе не більше ніж на квартал. « 
Повністю профінансують захищені статті : зарплати бюджетникам , дотації Пенсфонд , 
компенсацію відсотків банкам за програмою « Доступне житло ». А , наприклад , витрати на 
утримання доріг , дотації комунальникам , місцевим бюджетам – тільки на 50 % , інвестиційні 
держпроекти – будівництво нових трас , мостів – виявляться замороженими » , – говорить 
Охріменко. 

Аналітик МЦПД Олександр Жолудь нагадав , що випадки , коли бюджет не встигали 
прийняти до початку року , вже були , наприклад , в 2005 році , тоді країна жила без нього 
майже 2 місяці. За його словами , на економіку місяць без бюджету не вплине , так як січневі 
витрати не будуть сильно відрізнятися від грудневих , але в лютому -березні бажано його мати, 
щоб могла розвиватися економіка . Провладна більшість говорить , що довго з прийняттям 
кошторису тягнути не будуть. «Я не виключаю варіанту , що січень , але не далі , ми будемо 
працювати по 1/ 12 бюджету поточного року» , – сказав нам голова фракції ПР у Раді 
Олександр Єфремов. 

Валютні «гойдалки» 

Після недавнього стрибка (за останній тиждень середній курс долара збільшився на 7 
копійок, з 8,20 до 8,27 грн) бакс вчора знову впав до 8,25 грн через вихід на міжбанківський 
ринок Нацбанку з пропозицією валюти. Експерти «Сегодня» не прогнозують до кінця року 
серйозного ослаблення гривні (від 9 грн/$ і більше) у зв’язку з неприйняттям держбюджету і 
політичними подіями, проте не обіцяють і її зміцнення. Так, на думку голови відділу аналітики 
Forex club Миколи Івченка, середній курс продажу готівкового долара найближчого тижня буде 
перебувати в межах 8,275-8,35 грн через зростання попиту на валютному ринку, а також 
зниження рівня золотовалютних резервів України до рівня $18,7 млрд. Олександр Охріменко, в 
свою чергу, говорить, що курс буде змінюватися від 8,18 до 8,25 грн практично кожен день 
через спекулятивні дій банків, охочих заробити на паніці. 

http://news.finance.ua/ua/~/2/2013/12/11/314690 

Что и говорить  

Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Официальное открытие общенационального круглого стола по поиску путей выхода из 
политического кризиса в Украине состоялось вчера во второй половине дня в Национальном 
дворце искусств "Украина". В холле второго этажа под песню "Мама Люба, давай!" (здесь же 
проходила репетиция новогоднего концерта "95-го квартала") собирались представители 
различных религиозных конфессий, общественных и студенческих организаций. Еще перед 
началом заседания участник одной из общественных групп "Евромайдан 30 ноября" Денис 
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Шевчук заявил, что они будут выходить из переговоров в связи с попыткой зачистить майдан 
Незалежности, предпринятой сотрудниками МВД в ночь на 11 декабря. "Власть показала себя 
полностью неадекватной",— пояснил Шевчук. 

Представители власти вошли в холл отдельно от прочих участников заседания. Первый 
президент Украины и инициатор круглого стола Леонид Кравчук шел рука об руку со вторым 
президентом Леонидом Кучмой. Третий Президент Виктор Ющенко на встрече не 
присутствовал. 

— Оппозиции тут не будет? — спросил Кравчук у Кучмы, который был ответственен за 
приглашение оппозиционеров к участию в круглом столе. 

— Абсолютно! — ответил Леонид Кучма. Отсутствие оппозиции, впрочем, не помешало 
открыть заседание и дать ему название "Объединим Украину". 

Следует отметить, что ранее лидер партии "Свобода" Олег Тягныбок объяснил, почему 
оппозиция решила не принимать участия в обсуждении: "Круглые столы — это комедия. Наши 
требования должны быть выполнены, а силовики — выведены за пределы Киева. До этого — 
никаких переговоров". 

Практически сразу же взял слово Денис Шевчук: 

— Уважаемые и не очень уважаемые участники круглого стола! Те попытки, которые 
мы вчера начали предпринимать для диалога с властью, были сегодня растоптаны сапогами 
"Беркута" и внутренних войск. Я не вижу смысла продолжать круглый стол, потому что его 
решения не выполняются. Я на Майдан. 

Леонид Кравчук спокойно воспринял это заявление, а также попросил передать 
митингующим, что все участники круглого стола уважают Майдан и выступают за мирные 
акции: "Но мы очень просим, чтобы улицы были свободны для движения транспорта в рабочее 
время!" 

Между тем Кучма отметил, что именно события вчерашней ночи на Майдане стали 
причиной отказа от участия оппозиции, хотя еще во вторник ее представители, по словам 
второго Президента, дали согласие на участие в собрании. 

— Без этой стороны наш круглый стол не будет иметь никаких прав для решения 
сегодняшних проблем! Хотя бы сутки вы могли подождать? — спросил Леонид Кучма у 
присутствовавшего заместителя министра внутренних дел Виктора Ратушняка. 

Ратушняк ответил, что сотрудники МВД выполняли решение суда о разблокировании 
центра города, в соответствие с которым во вторник были разобраны восемь баррикад, а в среду 
ночью — еще три заграждения на улице Институтской, на Крещатике и в Михайловском 
переулке. При этом он подчеркнул, что представителям правоохранительных органов был дан 
приказ только оттеснять митингующих и не применять к ним физическую силу: "При 
демонтаже были люди, которые наносили телесные повреждения сотрудникам милиции — 
соответственно, было задержано девять человек. В отношении восьми из них составлены 
административные протоколы по ст. 173 ("мелкое хулиганство"), и они были отпущены". 
Виктор Ратушняк сообщил, что в больнице сейчас находится десять сотрудников 
правоохранительных органов (по данным Киевской городской государственной администрации 
— девять, см. материал на этой же странице). В свою очередь представители Всеукраинского 
студенческого совета и других общественных организаций потребовали от власти не проводить 
силовой разгон Майдана и не выгонять людей из здания мэрии. 

К концу второго часа собрания некоторые участники начали расходиться, а оба экс-
президента сидели, подперев голову руками. В концертном зале возобновилась репетиция, и из 
дверей начали доноситься звуки песен "Мы верим в любовь" и "Когда часы двенадцать бьют". 
Вспомнив о двухчасовом регламенте заседания, господин Кравчук отметил, что полноценную 
выработку предложений к власти невозможно начать из-за отсутствия оппозиции, которую и 
дальше будут приглашать к участию. "Если они не хотят участвовать, то пусть придут и 
официально заявят о своей позиции. Или хотя бы уведомят нас о своем отказе письмом, а не 
делают заявления через СМИ, которые больше похожи на попытки самопиара!" — сказал 
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Леонид Кравчук. При этом с датой проведения следующего заседания инициаторы круглого 
стола пообещали определиться позже. 

http://www.kommersant.ua/doc/2365723 

Кримські татари розпочали новий політичний сезон  

Микола Семена, «День» 

Учора у всьому світі відзначили День прав людини. У Сімферополі відбувся мітинг 
представників українських і кримськотатарських громадських організацій, в якому взяли 
участь, за різними оцінками, від 1 до 2 тисяч осіб. Учасники мітингу ухвалили резолюцію, в 
якій заявили про свою солідарність із мільйонами громадян України, що відстоюють на площах 
країни європейський вибір  України. Промовці зазначали, що кримські татари і українці з 
Криму беруть активну участь у київській мирній акції з вимогою приєднатися до асоціації з 
Євросоюзом. 

Голова меджлісу кримськотатарського народу депутат Верховної Ради Криму Рефат 
Чубаров сказав: «Всекримським мітингом  у день прав людини  цього року кримські татари 
розпочинають новий політичний сезон, який буде присвячений 70-річчю депортації. Ми 
ставимо собі за мету розв’язати низку проблем, якщо залишаються актуальними ось вже багато 
років і не знаходять розв’язання у нашій державі. Це цілий комплекс важливих для нас 
економічних, політичних та гуманітарних проблем, від яких залежить відновлення наших прав. 
Передусім, ми порушимо питання про формування на 2014 рік державної програми повернення 
і облаштування народу, що потерпів від депортації, у тих обсягах, які передбачені Державною 
п’ятирічною програмою, тобто не менш  ніж 197 млн грн., хоча за попередніми даними до 
майбутнього бюджету плануються кошти в обсязі всього лише приблизно 10 млн грн.». 

Як день боротьби за свої права 10 грудня вже кілька років поспіль оголошується в Криму 
і українцями, і кримськими татарами. Учора щоденний кримський Євромайдан приєднався до 
Всекримського мітингу кримських татар, і його учасників під прапорами України, Євросоюзу, 
кримськотатарськими національними прапорами здійснили ходу вулицями міста від 
центральної площі до будівлі Верховної Ради Криму, де заявили про свої вимоги.  Учасники 
ходи і мітингу вимагали від Президента і Верховної Ради  України надання офіційного статусу 
найвищим представницьким органам корінного народу Криму — Курултаю і Меджлісу 
кримськотатарського народу, обраних кримськими татарами відповідно до Декларації ООН 
«Про права корінних народів». 

Наступного року, вважає Рефат Чубаров, Меджліс і міжнародні організації доб’ються 
проведення Міжнародного форуму з проблем кримських татар, який вже погоджено з ОБСЄ та 
іншими світовими організаціями.  

http://www.day.kiev.ua/uk/article/den-ukrayini/krimski-tatari-rozpochali-noviy-politichniy-
sezon 

Есть еще Порох  

Дмитрий Буковский, "Деловая столица"  

Продолжающийся третью неделю Евромайдан пока не открыл стране новых 
политических лидеров, зато дал еще один шанс вернуться в строй ветеранам старой 
"оранжевой" гвардии. Покинувший год назад правительство "регионалов" Петр Порошенко 
активным участием в митингах уже заслужил статус одного из лидеров оппозиции. 

Как и в 2004 г., участники забастовок считаются с его мнением, а также пользуются его 
организационными и финансовыми ресурсами. 

Это позволяет "шоколадному королю" в кратчайшие сроки вернуть политический вес и 
влияние в "оранжевом" лагере. Недавнее же заявление самого Порошенко о готовности 
поучаствовать в грядущей президентской кампании говорит о том, что в оппозиции появился 
еще один "гетман" 
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Возвращение блудного сына 

Петр Порошенко — один из немногих непотопляемых. За время своей 15-летней 
государственной деятельности он успел несколько раз перебежать из лагеря власти в 
оппозицию и наоборот, причем сделать ему удавалось это без скандала и запятнанной чести. 

Вспомнить хотя бы его последний мастер-класс политического маневрирования: в марте 
2012 г. Петра Алексеевича назначили министром экономики в правительстве Николая Азарова, 
а уже в ноябре он спокойно выигрывает выборы в оппозиционно настроенной родной Виннице 
и уходит в отставку с поста министра. 

Теперь же собственник Roshen помогает "оранжевым", поддерживая вербально и 
материально боевой дух тысяч участников Евромайдана. При этом никто из представителей 
оппозиции не называет его "предателем" или продажным перебежчиком, а скорее наоборот. 

Секрет успеха Порошенко заключается в удачно подобранном политическом образе 
миротворца-реформатора: он всегда выступает против радикальных решений, хорошо владеет 
темами экономики и социальных проблем, не использует в своей риторике популистских 
клише, никогда не сжигает мостов и всегда готов к открытому общению с народом. 

К тому же Порошенко в отличие от оппозиционного лидерского трио Олега Тягнибока, 
Арсения Яценюка и Виталия Кличко хорошо просчитывает ситуацию. 

Именно поэтому 1 декабря, когда подконтрольные власти правые радикалы и 
провокаторы начали штурм президентской администрации, он поспешил на Банковую, чтобы 
помочь общественным активистам охладить разъяренную толпу. 

Ведь было очевидно, что любые насильственные действия оппозиционных сил играют 
на руку "регионалам", ищущим повод применить силу к участникам протестного движения. 

Впрочем, такая смелость могла быть не только проявлением здравого смысла: кадры с 
Петром Порошенко, взобравшимся на бульдозер штурмовиков и уговаривающим агрессивных 
молодчиков в масках прекратить избиение безоружных бойцов внутренних войск, облетели все 
отечественные и зарубежные СМИ. 

Что, без сомнения, добавило депутату популярности среди сограждан. Относительную 
конкуренцию Порошенко по итогам тех скандальных событий составил разве что Виталий 
Кличко, нецензурно обругавший одного из демонстрантов на Банковой. 

Тем не менее Кличко является формальным лидером оппозиции, и в других случаях, как 
и его коллеги — Арсений Яценюк и Олег Тягнибок, за все время Евромайдана особо себя не 
проявил. 

В целом же скучное появление оппозиционного трио на пресс-конференциях и 
дежурные выступления, в которых присутствует очень мало мотивирующего смысла, уже 
начали вызывать у тысяч демонстрантов тихий ропот. И Петр Алексеевич, делающий в это 
время ставку на регулярные прогулки и спонтанные беседы с забаррикадировавшимися на 
центральной площади Киева активистами, выглядел на их фоне значительно интереснее. 

Так же выглядел разве что опытный революционер Юрий Луценко, который всегда 
умеет воодушевить даже самых отчаявшихся сторонников оппозиции. Но в отличие от 
Порошенко экс-глава МВД не намерен участвовать в выборах. 

За тремя зайцами 

Собственно, ближайшие избирательные кампании и стали главным мотивом внезапной 
политической активизации Петра Алексеевича. Речь идет о выборах мэра Киева, будущей 
президентской гонке и парламентской кампании. Порошенко, возглавляющий малоизвестную 
партию "Солидарность" намерен проявить себя сразу по трем направлениям. 

В частности, по Киеву команда депутата начала работать еще весной: Петр Порошенко 
воспользовался отсутствием у оппозиции достойного кандидата на пост главы горсовета. 
Виталию Кличко, дважды неудачно баллотировавшемуся в мэры Киева (в 2006 и 2008 гг.), 
давно неинтересен уровень столицы, и он всецело сконцентрировался на президентских 
выборах. 
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А другого столь же популярного в городе кандидата у "оранжевых" не было, что и 
подтолкнуло Порошенко к решению попробовать свои силы в Киеве. И, судя по всему, вряд ли 
кто-либо из "оранжевого" лагеря воспротивится этому. 

Более того, по данным "ДС", Петра Алексеевича готовятся поддержать "бело-
сердечные". Поэтому уже сейчас можно говорить, что Порошенко имеет очень хорошие шансы 
на победу, о чем свидетельствуют и результаты социологических опросов. 

Так, если в марте, по сведениям группы "Рейтинг", популярность политика в городе едва 
дотягивала до 7%, то уже в июне выросла до 11%. Позже опросы на эту тему в Киеве не 
проводились, поскольку "регионалы" перенесли местные выборы на 2015 г. Но пока нет 
оснований предполагать, что киевляне могли разочароваться в "шоколадном короле". 

Чего не скажешь о его основном конкуренте — главе КГГА Александре Попове. По 
последним данным, рейтинг президентского наместника составлял 17%. 

Но после начала Евромайдана, отправившего команду Попова в информационное 
небытие, эта цифра, скорее всего, существенно уменьшилась. Если сейчас оппозиция достойно 
закончит Евромайдан, Петру Порошенко вряд ли что-то помешает выиграть выборы столичного 
мэра в 2015 г. 

Не против председатель "Солидарности" попробовать себя и в президентской гонке. В 
конце ноября он заявил, что если три лидера оппозиции не договорятся между собой о 
выдвижении единого кандидата уже в первом туре президентской кампании, то он выдвинет 
свою кандидатуру на пост главы государства. 

И если политик сдержит слово, то создаст проблемы главным образом Арсению 
Яценюку и Виталию Кличко, поскольку может откусить часть электорального пирога как у 
одного, так и у другого. 

Сегодня президентский задел "шоколадного короля" составляет около 3% (по данным 
"Рейтинга"), но в отличие от других оппозиционных политиков он свою агитацию еще не 
начинал. Понятно, что даже при самой успешной кампании Петру Алексеевичу вряд ли удастся 
приблизиться к фаворитам президентской гонки. Но само его баллотирование существенно 
подыграет власти. 

Именно данный фактор, скорее всего, вынудит Порошенко отказаться от этой затеи. Но 
то, что депутат до последнего будет держать интригу, сомнению не подлежит. Ведь так он 
сможет поторговаться с командой возможного будущего президента от оппозиции о высоких 
должностях в новом правительстве, а также набрать политические баллы в перспективе 
парламентской гонки. 

А ее проведение возможно уже в 2015 г. Ведь в случае победы оппозиции на 
президентских выборах перезагрузка Верховной Рады станет неизбежной. Но пока владельцу 
Roshen необходимо сконцентрировать все свои таланты на том, чтобы вместе с другими 
оппозиционными лидерами добиться мирного окончания Евромайдана. 

В противном случае его амбициозные планы растанут, как плитка шоколада на солнце. 

http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2013_ds/dekabr_2013ds/49-655/115710.htm 

Інтернет-ЗМІ 

Янукович призывает оппозицию к диалогу. Оппозиция выдвигает требования  

Власти.нет 

Президент Украины пригласил оппозицию к участию в «круглом столе». Однако 
оппозиция пока отказывается: «Пока не будут выполнены требования, никаких разговоров с 
этой властью быть не может». 

Президент Украины Виктор Янукович пригласил оппозицию к участию в «круглом 
столе». Об этом сообщает пресс-служба главы государства. 
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«Действия всех сторон должны происходить исключительно в рамках законов и 
Конституции Украины. Приглашаю представителей всех политических сил, святых отцов, 
представителей общественности к общенациональному диалогу. Я лично готов к участию в 
таком «круглом столе». Ради достижения компромисса призываю оппозицию не отказываться, 
не идти дорогой противостояния и ультиматумов», – говорится в заявлении Януковича. 

Президент также отметил, что «власть будет действовать исключительно в рамках 
закона и никогда не предпримет силы против мирных собраний». 

Однако оппозиция пока отказывается от участия в «круглом столе» с президентом  до 
выполнения требований митингующих. Об этом сказали на брифинге лидеры оппозиции Олег 
Тягнибок и Арсений Яценюк. 

«Пока не будут выполнены требования, никаких разговоров с этой властью быть не 
может», – сказал Тягнибок. 

Среди этих требований привлечение к ответственности правоохранителей, избивавших 
мирных митингующих, освобождение арестованных за участие в акциях протеста и отставка 
Кабинета министров. Также для возможного проведения переговоров лидеры оппозиции 
требуют от власти отзыва внутренних войск и спецподразделений из Киева. 

В свою очередь Яценюк заявил, что решение об участии оппозиции в круглом столе с 
властью должны принимать митингующие, а не политики. 

«Переговоры с властью будут возможны, когда мы получим мандат от Майдана», – 
сказал он. 

http://vlasti.net/news/181649 

США розглядають питання застосування санкцій проти влади України  

РБК-Україна 

США розглядають питання застосування санкцій проти влади України в числі інших 
важелів впливу. Про це заявила прес-секретар Державного департаменту США Джен Псакі, 
передає Reuters. 

"Всі варіанти політики, включаючи санкціями, знаходяться на столі, але очевидно, що 
цей крок зараз поки що аналізується... Ми розглядаємо варіанти подальшої політики... 
Очевидно, що рішення не прийнято. Санкції - у тому числі. Однак я не збираюся повідомляти 
додаткові подробиці", - додала Псакі. 

Нагадаємо, раніше речник Європейської комісії Олів'є Ведріне заявляє, що за його 
інформацією США готові заблокувати банківські рахунки нинішніх представників української 
влади. 

Зазначимо, раніше повідомлялося, що США обіцяють торговельні преференції для 
України в разі її євроінтеграції. Про це Псакі заявила на брифінгу 9 грудня. Так, відповідаючи 
на питання, як США можуть допомогти Україні компенсувати економічні втрати при можливій 
євроінтеграції та проблеми в зв'язку з цим з Росією, Псакі зазначила, що багато українські 
товари можуть ввозитися в США безмитно. 

"Багато товарів України мають право на безмитне ввезення в Сполучені Штати Америки 
в рамках Загальної системи преференцій. Щоправда, ця програма в даний час поки не прийнята 
Конгресом. До того ж, ми - США та Україна - є членами Всесвітньої торгової організації і діємо 
за її правилами", - зазначила Псакі. 

Саме на зазначену програму Україна, за словами Псакі, і може розраховувати. 

На питання, які саме українські товари мають право на безмитне ввезення, Псакі змогла 
відповісти. Що ж стосується ініціювання прийняття програми Конгресом США, Псакі 
повідомила, що це знаходиться в компетенції урядового агентства США, що займається 
розробкою координацією зовнішньоторговельної політики (United States Trade Representative). 

http://www.rbc.ua/ukr/news/politics/ssha-rassmatrivayut-vopros-primeneniya-sanktsiy-protiv-
vlastey-12122013001900 
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Олександр Омельченко: «Важко пояснити, чому Попов тиждень не ходив на 

роботу»   

Главком 

Опозиція не дарма так домагалася виборів повноцінного мера Києва – нинішні події в 
столиці показали, як важливо мати якщо не лояльного, то хоча б нейтрального керівника 
столиці. Варто нагадати, що сумнозвісний розгін Євромайдану в підсумку виявився 
«допомогою» «Беркуту» столичним комунальникам для встановлення ялинки. Подальші дії 
столичної влади, як то судові позови до мітингувальників, дають силовикам зайвий привід 
«виконувати рішення судів». Із останнього креативу офісу Олександра Попова – опубліковане 
вчора розпорядження встановлювати на Майдані Незалежності ковзанку на період з 15 грудня 
по 15 березня щорічно з 2013 року по 2016 рік. 

Якщо згадати Помаранчеву революцію 2004-го року, тоді протестуючим було набагато 
простіше в цьому плані. Бо Олександр Омельченко, хоч і робив це не без відому Леоніда 
Кучми, практично не намагався чинити опір мітингувальникам – навпаки будівлю КМДА було 
без особливих умов віддано для їхнього обігріву та ночівлі. Зараз Омельченко є позаштатним 
радником Голови Верховної Ради і має свій погляд на події в Києві. 

Як ви оцінюєте захват приміщення міськадміністрації та Дому профспілок. В 2004-му 

ви як міський голова самі впустили мітингувальників до приміщення? 

Поняття «впустили» до 2004-го року не підходить. Тоді ми не від кого не закривалися, 
працювали в нормальному режимі і не охороняли ані Хрещатик, 36, ані профспілки, ані 
Український дім. І ті, хто мають хорошу пам'ять, знають, що в Київраду і в Київадміністрацію 
можна було вільно зайти будь-якому громадянину з будь-якої точки України в їдальню на 
другому поверсі, в два буфети, перукарню, медпункт, туалети. Навіть перепустку на першому 
поверсі ніхто не питав. А вже на другому та третьому поверхах треба було пред’явити будь-яке 
посвідчення. Але з тих часів настільки все змінилося, що в Київраді і адміністрації чомусь 
організували охорону спецрозділами навіть в звичайні дні, а не тільки в дні мітингів. За 
Черновецького вже кожен поверх охоронявся, кожна приймальня зама, не кажучи вже про 
кабінет мера, в якого був спеціальний ліфт. 

У нас в принципі все було по-іншому – ми людей не боялися, поважали, тому просто не 
зачинялися від них. Думаю, зараз людей спровокувало те, що останні два місяці Хрещатик, 36 
чомусь працював в замкнутому режимі. Бо ламають там, де є замок. 

Ви вважаєте, що мітингувальникам зараз треба було вриватись в приміщення? 

Ні, не вважаю. Саме захоплення – чи то КМДА, чи то Будинку профспілок, чи іншої 
споруди державної, комунальної чи приватної власності – вже є конфліктом та порушенням 
закону. 

Мітингувальники кажуть, що це є власність громади. 

Давайте розберемось, що таке «власність громади». От нас є 46 мільйонів громадян 
України, з яких умовно половина платить податки, а малі діти, інваліди, пенсіонери та інші не 
платять. Але всі вони користуються всіма благами. У кожній лікарні, у кожному державному 
комунальному закладі, незалежно від того, в Одесі він, в Чернівцях чи в Києві, є мільйонна 
частинка кожного громадянина України. Потім власність ділиться на державну і комунальну, 
але розпоряджатися цією комунальною власністю має Київська міська рада в особі 120 
депутатів, яких обрала громада. Це не значить, що кожен киянин або кожен депутат має право 
прийти і відщипнути кусок одвірка або вибити скло. Тим більше, що приміщення Хрещатик, 36 
входить в перелік архітектурних історичних пам’яток, затверджених сесією міської ради в 1995-
му році. Тому будь-яке захоплення – це конфлікт з законом. 

Тобто якщо КМДА за постановою суду очистять від мітингувальників – це буде 

правильно, на ваш погляд? 

Тут я маю свою думку. Не в правовий спосіб захоплений перший поверх, але ж всі інші 
поверхи вільні! З Пушкінської вхід вільний, ліфти всі працювали, і рядові працівники, 
начальники відділів вільно ходили на роботу. Я не можу пояснити, чому керівний склад КМДА 
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– Попов і його зами – тиждень не ходив на роботу, а їздили по районах, хоча мали доступ до 
робочого місця. Якби вони хоча б один раз прийшли і їм заборонили зайти – то одне. Але 
дивіться – Верховна Рада також блокована, Кабмін блокований, проте на роботу всі ми ходимо 
кожного дня. Я досі користуюся урядовим телефоном – «соткою», «десяткою» (Омельченко 
зараз працює радником Голови Верховної Ради – «Главком»)… Інша справа, що там стоїть два 
кільця, через які треба пройти. Тобто в цієї монетки є дві сторони: захват – це свавілля, але всі 
поверхи, окрім першого, в КМДА вільні. Я особисто розмовляв з Миколою Григоровичем 
Колесником, завідуючим господарством Київради, який там 15 років працює, – він ходить на 
роботу кожного дня і розповідає, що доступ до всіх без виключення кабінетів вільний. 

Які основні складнощі в роботі комунальних служб були під час Майдану 2004-го року? 

Головне – це чітка і грамотна робота ДАІ, бо не скрізь ефективно могли працювати 
світлофори. Але у нас був перекритий тільки Майдан і Хрещатик, а зараз перекрита 
Грушевського, частково Інститутська, хоча там вже дещо розблокували. Тому інших 
складнощів, окрім перекриття вулиць, не було. І як може закритий Хрещатик заважати роботі 
комунальних служб інших дев’яти районів, крім частково Печерського і Шевченківського? 

Ця акція протесту формально почалася якраз з дій комунальних служб, які попросили 

силовиків очистити територію на Майдані під встановлення ялинки… 

Я переконаний, що ніякі мітингувальники не дозволили собі навіть подумати про те, щоб 
завадити встановити традиційну в усьому світі ялинку, яку треба було б відкрити 19 грудня до 
Миколая Чудотворця. Просто треба зробити оголошення по комунальним ЗМІ, що такого-то 
числа в такий-то час комунальні служби з відповідною технікою будуть встановлювати ялинку. 
І все. А от фізичному впливу силових структур на мирних громадян виправдання нема – це була 
груба помилка на державному рівні. 

З ким ви особисто вели перемовини в 2004-му році? Чи виходив на вас тоді Кучма? 

Президент тоді перші троє-четверо найважчих діб був на прямому зв’язку і я весь цей 
час знаходився в кабінеті. Тоді велися переговорні роботи, але головний акцент від Президента 
тоді звучав так – «не дай боже пролити каплю крові». І про це знали всі без винятку. І по 
крайній мірі, ніхто тоді нікого не те що не вдарив, а навіть в обличчя не плюнув. Ну, дулю, 
може, один одному в кишені показали, але це не принципово. Проте, наприклад, зараз ми 
спостерігаємо руйнацію пам’ятника Ілліча. Він мені не друг, я з ним не був знайомий, але дійти 
до такого вандалізму – це вже конфлікт з законом. І вже ходять розмови по Майдану, що в 
планах «Свободи» тепер знести пам’ятники Ватутіна і Щорса. Хоча не знаю, наскільки вони 
правдиві. 

Наскільки зараз мітингувальникам в Києві заважає те, що Попов не на їхньому боці і в 

місті немає опозиційного мера? 

Мітингувальникам можна симпатизувати чи ні, але, якщо мітинги передбачені 
Конституцією і відбуваються в правовому полі, то вся влада має це сприймати. Але треба 
пам’ятати, що дорога, тротуар – загального користування. Будь ласка – є парки та інші доступні 
місця, але перекривати дороги, звичайно, небажано. Як небажано було і в 2004-му році. 

В КМДА жаліються, що мітинг заважає розчищати дороги… 

То хай дадуть мітингувальникам мітли, і вони самі почистять. 

Ваша оцінка подій, що трапились в ніч на 11 грудня на Майдані? 

Майдан не є транспортною розв’язкою, це – загальнодоступна площа, реальне місце для 
мітингів і для відпочинку, і для різних заходів. Тому «зачистка» Майдану – це не кращий 
варіант. 

Так міліція мотивує свої дії тим, що вони не Майдан «зачищають», а Хрещатик та 

Інститутську задля відновлення автомобільного руху. 

На жаль, влада і опозиція не чують і не бачать один одного. Я сподівався після зустрічі 
чотирьох президентів, яку я бачив і аналізував, на нормальну реакцію. На мій погляд, три 
президенти минулих років зійшлися з такими думками до Віктора Федоровича: краще будь-
який мир, ніж війна, і треба дати гідну оцінку і покарати силовиків. До того ж, на мій погляд, 
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Президенту дали зрозуміти, що в такі складні часи у відставку подають уряди. Приклади – 
прем’єри Масол, Фокін, Кучма. 

За нинішньої ситуації таку зустріч президентів можна оцінити схвально, але вона могла 
відбутися на тиждень раніше. І чому тільки чотири президенти? А де другий рівень керівництва 
– колишні голови урядів від Масол, Фокін, Звягільський, Єхануров та інші, голови Верховної 
Ради – де Литвин, Плющ, Мороз, Ткаченко, той же Яценюк? Де третій рівень колишніх міських 
голів – Гусєв, Згурський, Косаківський, Малишевський, Салій, Черновецький та, мабуть, і я? 

Вам не прикро, що зараз КМДА використовується як машина для клепання звернень і 
судових позовів, які легітимізують дії силовиків щодо зачистки Майдану? 

Олександр Павлович Попов не є вибраним киянами міським головою, а є представником 
діючої влади. Вертикаль влади, звичайно, основана на партійній основі Партії регіонів, а 
Олександр Павлович є членом і солдатом цієї партії. До того ж, перший заступник Попова – 
Анатолій Голубченко – є головою партії в Києві. Тому поведінка і дії КМДА відповідають 
вертикалі влади і партійної дисципліни. Але суспільством і киянами це сприймається, звичайно, 
негативно. 

Мітингувальники в КМДА оголосили про створення громадського комітету, який буде 
контролювати ситуацію в столиці і київських чиновників. Як ви ставитесь до цієї ініціативи? 

Вони ж самі засуджують радянський режим з його партійним контролем, який потім був 
реорганізований в народний контроль. Оці всі рішення – дурниці, не в образу будь-кому це буде 
сказане. Законом не передбачені ніякі комітети. 

Ви були на новому Майдані? 

Я паркуюсь зазвичай біля готелю «Київ», вітаюсь з людьми, люди – зі мною. А все, що 
відбувається на Майдані, бачу на телебаченні, читаю дуже багато преси. Все-таки завжди є 
правда з обох сторін. А де її більше, можна вирішити тільки за столом переговорів. «Лучше 
горькая правда, чем сладкая ложь». Треба вміти один одного слухати, проте сьогодні можна 
застосувати іншу приказку: «Казав глухий – почуємо, казав сліпий – побачимо». 

http://glavcom.ua/articles/16094.html 

Партия регионов объявляет о мобилизации антимайдана  

ЛIГАБiзнесIнформ 

Партия регионов приняла решение о поддержке антимайдана. Об этом написал на своей 
странице в Facebook регионал Андрей Пинчук. 

Депутат отметил, что такое решение принято в связи с многочисленными обращениями 
сторонников Партии регионов. "Я как народный депутат и мои коллеги по фракции получаем 
множество писем и обращений, в которых люди обеспокоены происходящим в стране и 
выражают свое желание принять участие в бессрочной акции-митинге в поддержку курса 
президента, чтобы сохранить гражданский мир и согласие в Украине. Также многочисленные 
обращения от местных парторганизаций, партийных активистов поступают в 
стабилизационные штабы, которые работают во всех городах Украины, областные партийные 
организации, центральный аппарат партии об оказании содействия для участия в бессрочной 
акции-митинге", - сообщил Пинчук. 

"Народные депутаты, члены парламентской фракции Партии регионов приняли решение 
поддержать эту инициативу и оказывать всяческое содействие активному участию партийцев и 
наших сторонников в митинге, который вот уже несколько дней проходит в Мариинском парке 
столицы", - сказано в сообщении Пинчука. 

Напомним, с 3 декабря в Мариинском парке столицы, на площади возле Верховной Рады 
Партия регионов проводит акцию протеста в поддержку действующей власти. Каждый день там 
собирается несколько сотен человек. На митинг, который проходит в оцеплении 
правоохранительных органов, подвозят людей из разных регионов Украины, преимущественно 
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из Восточных и Южных областей. Как сообщают СМИ, за участие в акции организаторы платят 
от 250 до 500 грн. в день. 

http://news.liga.net/news/politics/942020-
partiya_regionov_obyavlyaet_o_mobilizatsii_antimaydana.htm 

Блоги 

Олександр Доній: «Хто давав дурне, тупе, бздурне розпорядження про 

витиснення мітингувальників?»  

корреспондент.net 

Барикади відновлюються, намети ставляться наново, бойовий дух не зламаний, а навіть 
навпаки-посилився...  

Тож питання-хто давав таке дурне, тупе, бздурне розпорядження про витиснення 
мітингувальників???? 

Що змогла додатково  отримати влада? 

Навіть 5 метрів Хрещатику -і то не вийшло. 

Натомість отримала  зневагу від нормальних людей. 

P.S. Маємо лише дрібні технологічні втрати.  

Вкрадені особисті речі з "Коломийського намету": намет, генератор, кілька десятків 
бушлатів, валянок,галош(Іван Леньо тільки вчора сотню пар всього привіз, тож ми ще не 
встигли все роздати навіть мітингувальникам), спальники, піддони, каремати, каністри і т.п.   

Намет був велетенський- армійський ротний, тож і ночувало в Коломийському наметі 
близько 60 осіб. 

Тепер вони обкрадені. 

Дрібні крадії- Попов, міліція і "переодягнуті" поповці (чи міліціонери-вони ж не 
зізнавалися чиї вони). 

От і проявилася їхня сутність-красти за будь-якої нагоди! 

Навіть у мітингувальників! 

Але коломиянам ми знову допоможемо! :) 

Вчорашня ніч-це не поразка, а перемога Майдану. До зустрічі на барикадах! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a127537 

Сергій Міщенко: «Майдан встояв»  

корреспондент.net 

Сьогодні вночі Майдан виграв бій. Він вистояв. Війна ще не виграна, але перемога буде 
за народом. 

І це буде перемога не політиків, а звичайних людей. Бо саме вони проявили громадську 
позицію, міцність духу, але головне - готовність відстоювати свої права і свободу. 

І не тільки тих, хто вийшов і стоїть на Майдані. Після сьогоднішньої зустрічі з 
мешканцями свого округу, зокрема села Щасливого та Проліски, я остаточно переконався, що 
терпець людей увірвався і їх не злякає ні "Беркут", ні залякування, ні жодні погрози. 

Потім, вже на Майдані, після спілкування з учасниками мирної акції на Майдані у мене 
зникли будь-які сумніви, що війну, яку розпочала влада проти людей – виграє народ. Люди 
міцніші за політиків і вийшли на Майдан відстоювати своє майбутнє, свої переконання і 
торгувати ними вони не будуть. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/vladiborgmsg/a127552 
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Телебачення і радіомовлення 

Національний круглий стіл знову засідає без опозиції  
5 канал, Час новин 

Ведучий: Національний круглий стіл знову засідає без опозиції. У столичному палаці 
«Україна» він триває другий день поспіль. Сьогодні свої пропозиції прийшли висловити 
Президенти Леонід Кравчук та Леонід Кучма, спікер Володимир Рибак, міністр юстиції Олена 
Лукаш, очільники парламентських фракцій «регіоналів» та комуністів, священнослужителі та 
представники громадських організацій. Засідання триває в коридорі палацу «Україна», в 
глядацькому залі, тим часом, йдуть зйомки новорічного шоу «95 кварталу». Нагадаю, 
напередодні під час круглого столу за участю 4 українських Президентів, Віктор Янукович 
пообіцяв, що звернеться до Генпрокуратури з проханням відпустити затриманих активістів, 
бодай частину з них. І щойно надійшла інформація, Печерський суд відпустив одного з 
активістів Юрія Болотова. Його оштрафували на 850 гривень. Заарештований він був 1 грудня 
під час сутичок на Банковій. 

Загальнонаціональний круглий стіл розпочався вчора в столиці  
БТБ, Новини  

Вікторія ТРЕТЬЯК, ведуча: Загальнонаціональний круглий стіл розпочався вчора в 
столиці. Його учасники шукали політичного порозуміння, а також відповіді на економічні та 
соціальні питання, які непокоять українців. До діалогу приєдналися перший президент України 
Леонід Кравчук, Голова Верховної Ради Володимир Рибак, урядовці та депутати від 
більшості. Опозиція зустріч проігнорувала. Дата підписання угоди про асоціацію Євросоюзом 
була пріоритетною темою загальнонаціонального круглого столу. Найближчим часом до 
Брюсселя вирушає комісія, яка узгодить економічні аспекти майбутнього договору. 

Леонід КРАВЧУК, Президент України (1991-1994 рр): «Якщо з боку Євросоюзу і, 
зокрема, Єврокомісії будуть виконані ті наміри або обіцянки, встигнуть до березня місяця, то в 
березні місяці угода буде підписана». 

Лінас Лінкявічус замінить у Києві баронесу Кетрін Ештон  

ТВі, Сьогодні 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Міністр закордонних справ Литви Лінас Лінкявічус 
замінить у Києві баронесу Кетрін Ештон і представлятиме в Україні Європейський союз. Це 
відбудеться вже завтра, - повідомив журналісту нашого каналу міністр Лянкявічус. Про 
подробиці місії ЄС у випуску о 18-й годині розповів мій колега Віктор Чернишук. Дивіться. 

Віктор ЧЕРНИШУК, кореспондент: Як повідомив нам міністр, він знаходиться на 
постійному зв’язку з Ештон, і узгоджує конкретні кроки і зустрічі. Напередодні візиту до Києва 
Лінкявічус зробив заяву, якою засудив насильство з боку влади. В заяві також дана оцінка дня 
діям уряду Януковича, який не зважаючи на присутність високопосадовців з Європейського 
союзу і Сполучених Штатів Америки, знову продемонстрував неповагу до власного народу, 
погіршив політичний стан, і ускладнив можливість для будь-якого діалогу, як в Україні, так і за 
її межами. На думку міністра, ці дії влади є свідомим вибором скерованих проти європейського 
шляху країни, а це протирічить всім прибічним висловлюванням Президента Януковича. 
Президент Литви Даля Грібаускайте сьогодні в різній формі засудила ескалацію напруги, 
застосування сили проти мирних демонстрацій, і заявила, що вся політична відповідальність за 
ці злочини і нехтування правами громадян цілком лежить на Януковичу. Натомість Литва 
закликає владу України почати відвертий і відкритий діалог з суспільством. Вільнюс, Брюссель 
і Берлін готові бути посередниками у цих перемовинах, - заявила Президент. Крім того, лідери 
Європейського союзу підтвердили свою готовність найближчим часом ще раз зібратися для 
підписання у Вільнюсі Угоди про асоціацію, розглянути пакет стабілізації української 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

17 

економіки, і запровадити фінансово-економічну лінію. Ну таку, як була, наприклад, коли 
підписувала асоціацію Польща або Литва, а також сприяти найшвидшому впровадженню 
безвізового режиму. Утім передумовою для цього має бути діалог з суспільством, виконання 
вимог євромайдану і опозиції. А також покарання винних у застосуванні сили проти мирних 
людей. Я думаю, що саме цей сигнал Європейського союзу має привести до Києва Лінас 
Лінкявічус, який зараз погоджує всі свої дії з іншими міністрами закордонних справ 
Європейського союзу і особисто з баронесою Ештон. 

Президента не буде за круглим столом  

Перший дiловий, Новини  

Юлія КОХАН, ведуча: Сьогодні Президента не буде за круглим столом. Напередодні 
Віктор Янукович зустрівся із своїми попередниками – екс-керманичами України, після чого 
один із них Леонід Кравчук повідомив, що на зібранні, запланованому на середу, Янукович 
брати участь відмовився. Круглий стіл має розпочатися о 14:00. Сюди запросили опозицію. 
Також має бути спікер Володимир Рибак, голова фракції Партії регіонів Олександр Єфремов 
та інші політики. 

Опозиція заявила – відтепер не піде з владою на жодні компроміси  

UBR, Новини  

Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Опозиція вже заявила – відтепер не піде з владою 
на жодні компроміси і за один стіл переговорів через другу спробу розігнати євромайдан не 
сядуть. Від сьогодні опозиція рішуче налаштована вимагати зміни влади і покарання всіх 
причетних до зачисток Майдану і провокацій на Банковій. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції УДАР: «Ця ніч була … Я стільки Беркуту взагалі 
жодного разу в житті не бачив, так багато. І це показник, як влада нас боїться. Вона кинула, 
зібрала весь Беркут, всі засоби міністерства внутрішніх справ приїхали тут на Майдан 
розганяти нас. Знаєте що? Не у кількості сила. Сила духу є в кожного з нас». 

Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: На підтвердження своїх слів опозиція не прийшла 
на загальнонаціональний круглий стіл. Цей захід відбувається у ці хвилини за ініціативи 
першого президента Леоніда Кравчука. На запрошення відгукнулися колишній глава держави 
Леонід Кучма, Голова Верховної Ради Володимир Рибак, лідери фракцій парламентської 
більшості і урядовці. Також прийшли представники церков і громадських організацій. а ось 
через бойкот опозиції на круглий стіл не з’явився Президент Віктор Ющенко. 

У світі засудили спробу силового розгону Євро майдану  

ICTV, Факти 

Анастасія МАЗУР, ведуча: У світі засудили спробу силового розгону Євро майдану. 
Телеканали переривали випуски новин заради трансляції з Києва. Держсекретар США Джон 
Керрі оприлюднив спеціальну заяву. В ній сказано: Сполучені Штати Америки висловлюють 
огиду до рішення української влади задушити мирний протест на Київському Майдані 
спецслужбами сльозогінним газом і кийками, а не повагою до демократичних прав та людської 
гідності. Міністр закордонних справ Литви Лінас Лінкявічюс пише: «Беркут» виштовхує 
мирних демонстрантів з Євромайдану. Використано сльозогінний газ. Це доказ того, як уряд 
готовий до діалогу, на превеликий жаль. Пан Лінкявічюс також оприлюднив на сайті Ради ЄС 
спеціальну заяву, в якій зазначив: «Українська влада за дуже короткий відтинок часу втратила 
довіру. Тільки негайні кроки, які засвідчать вірність європейським цінностям можуть відкрити 
шлях до відновлення довіри». Депутат Європарламенту, екс-прем’єр Бельгії Гі Верхофстадт 
відреагував емоційніше: «Насильство в Києві має бути припинено негайно! Кетрін Ештон 
повинна повернутися на Евромайдан для захисту протестувальників. Ми з Україною». 
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Правозахисник: «Азаров бреше нахабно і зухвало!»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Соломія Бобровська, координатор міжнародних програм Центру 
громадянських свобод; Андрій Діденко, керівник програми Харківської правозахисної групи. 

Інна Кузнецова: Сьогодні День прав людини, міжнародне свято, що відзначається 10 
грудня за пропозицією Генасамблеї ООН, знаменуючи річницю ухвалення асамблеєю Загальної 
декларації прав людини у 1948 році. 

Знаменно, що саме в Міжнародний день прав людини народ України продовжує стояти 
на Євромайдані аж від 21 листопада, щоб продемонструвати, що порушуються його права. 

Фахівці Freedom House, люди, які приїздили на саміт ОБСЄ, говорили про те, що 
Україна підірвала все, що було зроблено в рамках захисту прав людини в Україні за всі роки 
акціями по бійці студентів. 

Пані Бобровська, що Ви з цього приводу скажете?  

Соломія Бобровська: Власне, ми кричимо у всі можливі рупори. Ви знаєте точно, що з 
другого по четверте грудня Україна приймала паралельно конференцію громадянську 
суспільства ОБСЄ. І правозахисники, які приїхали з простору ОБСЄ, особливо східні 
представники не просто вражені. Вони теж не знають, куди бити і куди дзвонити. Оскільки, 
наприклад, для Білорусі і Росії та Казахстану це більш-менш звичні речі, то для нас вони стали 
фактично першими помічниками покрокових дій, допомоги, порад. 

Під час цієї конференції вони створили групу, яка звернулася до Генсека Ради Європи 
про висунення третьої сторони на переговорах і з проханням долучитися до процесів, які 
відбуваються в Україні, попросити приїхати міжнародних спостерігачів. 

Але, якщо я не помиляюся, пані Лутковська сказала, що наразі ми справляємося. Тому 
від цих міжнародних спостерігачів ми ще чекаємо дзвінків. 

Проте знову ж таки вдячні і політичним групам європейським, які все ж таки сюди 
приїжджають, пишуть і дзвонять у європейські рупори, американські, канадські, навіть у 
Бразилії. Всі стурбовані. Власне, всі чекають цього чіткого сигналу від президента. 

– Я не зустрічала людей, які сказали б, що те, що сталося в ніч з тієї п’ятниці на суботу, 
щоб це хтось схвалював. І все ж таки це сталося. Як запобігти цьому? 

Ми всі боїмося і напоготові. Можемо бути притягнуті до відповідальності від учинення 
масових заворушень 1 грудня. 

Соломія Бобровська: Мабуть, для періоду листопада-грудня це буде риторичне 
запитання. Як запобігти цьому в умовах політичної волі однієї людини в цій країні? 
Надзвичайно важко. 

Ми всі боїмося насправді і напоготові, що ми теж можемо бути притягнуті до 
відповідальності від учинення масових заворушень 1 грудня, тому що і дівчата там були, і ми 
всі спостерігали ці події. І в ніч з 29-го на 30-е дуже було багато друзів, які зараз обходять 
Майдан і «Беркут» просто десятою стороною. Очевидно, вони бояться. 

Тому чіткої відповіді, на жаль, я Вам дати не можу. 

– Ви щойно повернулися з ГПУ, де подавали подання. 

Соломія Бобровська: Так. Ми сьогодні анонсували акцію «Не быць скотам». 

– Я тоді скажу, що дехто з провладних політиків писав про те, що це поляки забули 
перекласти. Насправді «Не быць скотам» – це з віршів Янки Купали, білоруського поета. Зараз 
дуже відома пісня білоруської групи «Ляпис Трубецкой». 

Соломія Бобровська: Ці люди провладні, можна назвати Олега Царьова, який сказав, що 
це взагалі поляки, які не переклали два рядки. Ми анонсували цю акцію і закликаємо усіх (це 
безстрокова акція) прийти до прокуратури. Форма заяви є на «Фейсбук» у групі «Євромайдан 
SOS». Вона є поширена в інтернеті. 
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Це заява, яку може заповнити будь-який громадянин, який прогляне відеопобиття на 
Банковій 1 грудня  людини, яка лежала просто скручена в ембріон, про вимогу притягнення до 
відповідальності, про вимогу початку розслідування. Прокуратура зобов’язана надати 
відповідь. 

Тому наразі не бійтеся. Подайте, занесіть у громадську приймальну. Вам зареєструють, 
запишуть, поставлять спочатку штамп і номер. 

– Я вчора вночі їхала додому на таксі. Таксист якраз говорив про це відео, про яке Ви 
щойно згадали. Він не полінувався і порахував, скільки  били цю людини. Він нарахував 64 
удари! 

Соломія Бобровська: Фантастика! «Євромайдан SOS» разом з перекладачами, які 
зголосилися, переклали його титрами англійською мовою. Тому прохання і заклик до всіх ЗМІ – 
максимально поширити відео. 

– До речі, з учорашнього дня в Україні Тиждень права. І Кабмін давав доручення 
правоохоронним органам проводити лекції, заняття у пенітенціарних органах, виховну роботу з 
особовим складом стосовно того, щоб запобігти саме таким речам. І це розпорядження Кабміну 
було зроблене ще в серпні. 

Андрій Діденко: Так, Міжнародний день з прав людини. Але, як ми бачимо, ці особи, 
про які Ви згадуєте, і є найбільшими порушниками прав людини. Хоча б ця заява Азарова. На 
найвищому рівні, коли він серед міжнародних експертів, я маю на увазі міністрів закордонних 
справ, очевидно, бреше. Причому бреше нахабно і зухвало! Каже, що під час побиття 30 числа 
студентів не було, жодного студента не було, а були одні провокатори. 

Я був на Майдані з першого дня. Я бачив, як це відбувалося, коли в перший день були 
здебільшого журналісти і громадські активісти на заклик Мустафи Найєма. Але коли 
наближалася подія підписання угоди про асоціацію, тобто 29 листопада, то на Майдан 
з’їжджалися виключно студенти. 

Це ті люди, які в більшій частині були в Європі, вони бачили, як це відбувається. І їх ідея 
була – підписання угоди про асоціацію. Бо вони знають, що це таке, приєднання України до 
європейської спільноти. Вони знають, що таке рівень життя європейської цивілізованої країни. 
Вони знають, що таке справедливий суд. Вони знають, що таке, коли держава турбується про 
своїх громадян. Тому вони вийшли на вулицю. І вони мирно протестували, вони закликали 
президента: «Підпиши!» 

– У нас у студії немає пана Азарова. Але ми готові надати йому слово у відповідь, бо 
його прізвище було тут згадане. 

А як можна було б змінити правоохоронні органи через законодавство? Це питання 
неодноразово порушувалося серед правозахисників. Що потрібно зробити? 

Соломія Бобровська: Окрім глобальних змін, поверхові, можливо, на що влада може 
піти, звичайно, хоча б ідентифікація міліції для розуміння від щитів, шоломів до форменого 
одягу, хто це робить. Правий, мабуть, був Берія, що кожна помилка має ім’я своє, прізвище і 
по-батькові. У нас людина, яка катує, теж має своє ім’я, прізвище і по-батькові. 

– Ви маєте на увазі ідентифікація в якому сенсі? Тобто спецформа. Вони і так 
відрізняються формою. 

Соломія Бобровська: Так. Вони мають  прізвища, ім’я, загін, до якого належать. 

– Ви маєте на увазі, щоб такі нашивки були? 

Соломія Бобровська: Так. Окремо був законопроект, щоб на щитах і на шоломах з 
правом написання прізвищ і всієї інформації на захисних зовнішніх формах захисту. 

– Але таким чином треба, щоб були захищені права і їх. Бо коли їх б’ють, то так само. А 
потім ще можуть бити і їх родини, що у нас відбувалося. 

Соломія Бобровська: Тоді у нас виходить наразі удар лише в одну сторону сьогодні. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

20 

Українське суспільство досить гуманне, принаймні громадяни. Ніхто на застосування 
сили не буде давати у відповідь удар по «лівій щоці». Але якщо це буквальне перевищення 
повноважень, вибачте, хто мусить тоді нести відповідальність, коли всі умивають руки? 

– Коли я почала говорити про це, мені пригадалися кадри, багато ЗМІ, особливо 
російських, поширювали саме ці кадри. Вони є і на сайті Радіо Свобода. Коли спецзагони 
стоять на захисті адміністрації президента. Це ще до того, як вони побігли бити. Внутрішні 
війська стоять, а кийками розмахують провокатори. Вони на роботі. Але їхні права теж, мабуть, 
треба щоб хтось захищав. Що для цього потрібно у законодавчому плані? 

Андрій Діденко: Справа в тому, що можна будь-яке законодавство створювати, але якщо 
його не виконувати, то це ні до чого не приведе. Наразі не можна виконувати злочинні накази, 
не можна бити дівчат, дітей не можна бити. І це всім зрозуміло. Не потрібно створювати закон, 
щоб людина у формі або у шоломі розуміла, що не можна знущатися і бити дівчину, не можна 
знущатися і бити її так, що потім весь світ здригається, дивлячись ці кадри. 

Я вважаю, що ці люди небезпечні. Їх треба ізолювати. Ці люди або хворі, або хворе 
суспільство. І треба позбутися цього ганебного явища. 

– Яким чином? 

Андрій Діденко: По-перше, те, що люди виходять на Майдан, на вулицю, –  настільки 
вже остогидла брехня з боку влади. Коли прокуратурі надають аргументовані, переконливі 
докази катувань, а прокуратура каже: немає складу злочину! Це обурює. Обурює! І ця брехня 
відбувається на всіх рівнях державної влади. 

– Тиждень тому у цій студії був керівник одного з департаментів МВС. Він сказав, що 
міліція така, яке суспільство. 

Соломія Бобровська: Тоді ми дуже логічно і правильно повернемося до представників 
ініціативи «Першого грудня», які звертають до генетики суспільства, до першоджерел, до 
ментальності, освіти, виховання. Тоді ми знову ж таки апелюємо до дестабілізованої і 
зруйнованої системи самого суспільства. Але знову потрібна докорінна зміна влади. 

– Це те, про що хотілося б говорити, про якийсь оптимізм і про те, що нас чекає, а не про 
те, що у нас все у стагнації. 

Соломія Бобровська: Мабуть, можна говорити про оптимізм. Але якщо ми не 
дочекаємося відставки уряду або хоча б відставки міністра Табачника, то про яку освіту якісну і 
хорошу ми можемо говорити. У нас все зв’язано. Риба гниє з голови. 

– Треба визначитися. На Майдані кричать «Відставку Захарченку!», Ви – «Відставку 
Табачнику!». 

Соломія Бобровська: Ні, студенти дуже правильно і чітко ведуть свою лінію, якщо не 
помиляюся, від 2010 року про відставку Табачника. Це постійні щоквартальні акції, опудала, 
передача заліковки, всі можливі акції. І сьогодні вони знову ж пікетують і просять відставки 
Табачника у першу чергу. Тому студентство тут солідарне. Вони повинні добивати цю точку до 
кінця. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач: Про Майдан – це все складно і українське. А у мене особисте запитання. 
Панове, як вас знайти поза ефіром по захисту своїх прав? 

Андрій Діденко: Я залишу свій номер телефону і офісу безкоштовної приймальні УГС з 
прав людини і Харківської правозахисної групи. Наші юристи надають безкоштовні 
консультації як по телефону, так і безпосередньо під час зустрічі, а також підтримують справи, 
в яких очевидні порушення Європейської конвенції прав людини. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач: Ви кажете, що треба подавати заяву у прокуратуру і так далі. Не займайтеся 
клоунадою! Пшонка – кум цього бандюковича. Закони вони придумали для нас, а в них законів 
взагалі немає. Вони прекрасно знають, хто ці «тітушки», переодягнені «беркутівці», вони 
прекрасно знають, що судів немає, вони знають, що СБУ розгромлює редакції. Свавілля повне! 
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Андрій Діденко: Я абсолютно згодний зі слухачем, що все корумповане, пов’язане і, 
якщо так можна подивитися з іншого боку, безнадійно. Але в інший спосіб – це є правовий 
спосіб розв’язання спорів. Він є єдиний. Якщо неможливо розв’язати спір на національному 
рівні, то люди звертаються до Євросуду з прав людини і там шукають правду. І завдяки 
практиці Європейському суду все ж таки змінюється і національне законодавство, і практика 
його застосування. 

– Сьогодні, до речі, в Апеляційному суді Києва розпочався розгляд справ. 

Соломія Бобровська: 12.40. і біля третьої години. Тому була оголошена певна мобілізація 
людей до Апеляційного суду на Солом’янці. Хто має можливість, то виходьте. Це йдеться про 
двох хлопців зі «списку 9». Це буде дві справи по апеляції. 

– Суд розглядатиме справи Романа Біленького і Олега Матяша сьогодні. Олександра 
Солоненка судитимуть у середу, а до четверга проведуть судові засідання ще щодо п’яти осіб. 

Соломія Бобровська: Так. Тому громадськість має тримати насправді руку на пульсі і 
бути в цих «гарячих» точках для можливого морального тиску суду, оскільки без активної 
протидії чи дії громадськості насправді все це зійде. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач (переклад): Як я зрозумів, студенти вийшли за європейський вибір. 
Європейський вибір, європейські цінності мають на увазі загальнонародні цінності. Тобто не 
однієї людини, а більшості. Щоб більшість вирішила, то треба референдум провести. Так 
європейці вирішують. Наприклад, у Швейцарії так завжди роблять. Компартія весь час про це 
говорила, але ні партія влади, ні опозиція цього не захотіла зробити. 

Саме цікаве, що партія влади не збиралася підписувати з Москвою щось, у них були свої 
цілі. Але мене цікавить інше. Вийшли студенти (хто їх там вивів): ми хочемо зробити це. А 
чому решта більшості? Треба було вийти і сказати: давайте проведемо референдум. Як 
більшість вирішить, так і буде. 

– Очевидно, на сьогоднішній день підстав для проведення референдуму ще немає. Тому 
що референдуми у тих країнах, які вступають до ЄС, проводяться. Йшлося лише про 
приєднання до асоціації. Таким чином не було підстав для проведення референдуму. 

Валерія Лутковська, уповноважений Верховної Ради з прав людини, в цій студії вже 
після побиття говорила якраз про те, що необхідно законодавчо врегулювати питання мирних 
протестів. Бо те, що відбувалося на Майдані, допоки не було бійок, якраз і є мирним протестом. 
Та й зараз це мирний протест, незважаючи на те, що хтось каже про дестабілізацію. 

Я пропоную послухати те, що сказала пані Лутковська. 

Валерія Лутковська: Нам необхідний закон про мирні заходи. У зв’язку з тим, що кожен 
має знати чітко, які мають бути його дії, які мають бути наслідки його дій. 

З одного боку, це організатори і учасники, які мають усвідомлювати, до якого моменту 
цей захід є мирним, з якого моменту він перестає бути мирним. Працівники міліції, які мають 
усвідомлювати, що вони мають припинити захід, який перестав бути мирним, але не розганяти 
його. Працівники міліції, які мають усвідомлювати, що вони повинні діяти відповідно до тих 
подій, які відбуваються, але не з надмірною силою, не застосовуючи спецзасобів у той спосіб, 
який ми бачили. Має бути вичерпний перелік підстав, коли взагалі має бути перерваний захід. 
Має бути вичерпний перелік підстав, яким чином діяти працівникам міліції у випадку, якщо 
з’являються провокатори, які так само своїми провокаціями перешкоджають мирним заходам. 

– Наскільки це все буде допоміжним у випадку, якщо це все буде узгоджено? 

Андрій Діденко: Насправді ми маємо вже два рішення Євросуду з цього приводу. Це 
Вєрєнцов і Шмушкович. І де якраз і мова йде про законодавчі нормативи, які безпосередньо 
врегулюють ці всі аспекти проведення мирних зібрань. 

Але, як на мене, треба робити повне перезавантаження влади, бо якийсь один закон не 
вирішить ситуацію з мирними протестами. Тому що, якщо влада порушує права людини, невже 
вона не знайде спосіб, як порушувати з законом або з десятьма законами? 

– Запитання ще одного слухача. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

22 

Слухачка (переклад): Послухала Валерію Лутковську. Так, в Україні молода демократія. 
Це такі тренування. Але для того, щоб поміняти владу, треба залп «Аврори», мої милі! 

У Нью-Йорку 10 тисяч безхатченків! І що весь час на Європу киваєте? Європа – 
наркомани в Австрії! Не могли вигнати з метро!  Давайте щось добре у себе будувати! Скільки 
в Європі голодних, злиденних людей! 

Соломія Бобровська: Мені це нагадується, як їдеш часто вночі додому, і різні люди, 
водії. І починаєш від того, що для чого нам Європа, на запитання, чи ви були хоч раз 
закордоном, відповідь: ні. 

І закінчуєш тим, коли хлопчина з Грузії 19 років в Україні, дружина в нього українка. І 
репліка, яка просто вбила нас з колежанками. Коли він каже, що я боюся зізнатися своїй дочці, 
що в нас Янукович президент. А ми кажемо: а як же ви пояснюєте дитині, яка ходить до 
першого класу, хто у нас президент? Кажу: що Віктор Андрійович, а Віктор Федорович виконує 
обов’язки наступника. І так далі. Каже: я боюся їй зізнатися – мені соромно. Каже: слава Богу, 
що мені дочка довіряє більше, ніж учительці. 

Але, я думаю, другий дзвінок з прихильників партії комуністів, яка, якщо я не 
помиляюся, досі не відреагувала на події на Майдані у ніч з 29-го на 30-е. І дядечко, який 
говорив уперто про референдум. Але про референдум ми маємо чітко вуха тримати насторожі, 
тому що при використанні цього закону, першого пробного референдуму, ми введемо фактично 
в дію безстрокової вибухової бомби, про яку кричать усі: від громадських активістів до 
політиків, яка може привести до зміни Конституції. 

– До речі, я теж можу сказати про метро. Вчора і сьогодні на Хрещатику і прилеглих 
вулицях не працюють станції метро. Говорять нібито про вибухівку. Незрозуміло. 

Андрій Діденко: Другий день уже. 

– Учора вибухівки не знайшли. Сьогодні знову станція метро «Хрещатик» закрита. Мені 
довелося спостерігати, як один із телеканалів брав інтерв’ю у пані, яка кричала дуже голосно: 
мої права порушуються, тому що я хочу жити нормально, а не бачити цей безлад, який тут 
коїться – закриті станції метро і так далі. 

Андрій Діденко: Знову брехня. 

Справа у тому, чим відрізняються країни Митного союзу від країн ЄС? І в тих, і в інших 
країнах у конституціях задекларований захист прав людини і основних свобод. Але країни: 
Росія, Казахстан, Білорусь – це деклараціями лишається, а відбуваються всі порушення, які, 
власне, є в Україні. 

– Але насправді люди теж вважають, що їхні права порушують, бо вони хочуть їхати на 
роботу нормально, а саме через мирні протести порушуються їхні права. 

Андрій Діденко: Так. Для чого існує правовий спосіб. Звертайтеся з позовом і говоріть. 
Де ж та вибухівка вже другий день? Де ж вона знайшлася? Чи хто її знайшов? Навіщо це 
робити? Навіщо брехати? 

 


